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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Tilhørere, der ønsker at komme med
forslag eller stille spørgsmål til lokaludvalget, har hver op til 10 minutter til rådighed.

Beslutning
Intet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen

Lokaludvalget skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde samt godkende dagsordenen for
det aktuelle møde.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 12. oktober 2023
2. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 9. november 2023
3. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde. 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referaterne af lokaludvalgsmøderne den 12. oktober og den 9.
november 2023 samt godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Bilag

1. Link til referatet af lokaludvalgets møde den 12. oktober 2023:
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https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Indre%20By%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-12102023/referat

 

2. Link til referatet af lokaludvalgets møde den 9. november 2023:

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Indre%20By%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-09112023/referat

2.1. Link til referatet af tillægsdagsordenen:

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Indre%20By%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-09112023/till%C3

 

Beslutning

1. Referatet af lokaludvalgsmødet den 12. oktober 2023: Til punkt 9 "Høringssvar om
Jernbanebyen i Vesterbro Lokaludvalgs område" bemærkede Sally Mountfield, at hun
havde foreslået, at der blev udarbejdet et udkast til program for et seminar for lokaludvalget,
men at hun ikke havde foreslået, at forpersonskabet og sekretariatet skulle stå for det. Bent
Lohmann bemærkede, at der på dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde er en
indstilling om, at lokaludvalget udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at planlægge og
gennemføre seminaret.

2. Referatet af lokaludvalgsmødet den 9. november 2023: Til punkt 4 "Status på Det Nye
Sølund" bemærkede Sally Mountfield, at det er hendes opfattelse, at lokaludvalget
besluttede at skrive til KAB-Bolig med henblik på en drøftelse af fremtidige byggerier, byrum
mv. Lokaludvalget tiltrådte dette.

3. Lokaludvalget godkendte en tillægsdagsorden med følgende punkter:
1. Lokaludvalgets støtte til børneforestillingen ”Hvem er du?”
2. Drøftelse af projektforslaget for implementeringen af del 1 af Byrums- og Trafikplanen for
Middelalderbyen.

4. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tilføjelser.

5. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
19. Ændring i årsplan 2023-2024 (2025) for det lokale miljøarbejde 
22. Status på lokaludvalgets 2023-pulje og 2024-pulje
23. Henvendelser til lokaludvalget, december 2023.
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INDRE BY LOKALUDVALG

3.  Status på det lokale miljøarbejde (2023-0469393)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn på det lokale
miljøarbejde til efterretning og bemyndige sekretariatet til at udbetale støtte til Miljøpunktet i 2024. 

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager en status fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn på det lokale
miljøarbejde til efterretning

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger sekretariatet til at udbetale støtte til Miljøpunktet i 2024 jf.
afsnittet "Problemstilling" nedenfor.

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg godkendte Driftsstøtteaftalen med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om det
lokale miljøarbejde i sit møde den 18. august 2022 og Årsplan for det lokale miljøarbejde 2023-24 i sit
møde den 8. december 2022. Ændringer i Årsplan for Miljøpunktets arbejde blev senest godkendt i
mødet den 17. august 2023. Se bilagsoversigten.

Lokaludvalgets forpersonskab har aftalt med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, at lokaludvalgets
støtte til det lokale miljøarbejde udbetales i rater:

• Støtten på 680.000 kr. i 2023 betales i tre rater i 2023:  50% i februar, 25% 1. juli og 25%
1. oktober.

• Støtten på 680.000 kr. i 2024 betales i tre rater i 2024:  50% i januar, 25% 1. juli og 25%
1. oktober.

Inden hver udbetaling orienterer Miljøpunkt Indre By & Christianshavn lokaludvalget om status på det
lokale miljøarbejde.

Inhabilitet
Økonomiforvaltningen vurderer, at medlemmer af Miljøpunktets bestyrelse og evt. repræsentant i
Indre Bys Lokaludvalg for Miljøpunktet må antages at have en særlig interesse i sagen og vil være
inhabile, når lokaludvalget skal tage beslutning om tildeling af støtte til Miljøpunktet.

Løsning

Lokaludvalget tager en mundtlig orientering fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om status på
det lokale miljøarbejde til efterretning.
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Lokaludvalget bemyndiger sekretariatet til at udbetale støtte til Miljøpunktet i 2024 jf. afsnittet
"Problemstilling" ovenfor.

Der afsættes op til 15 minutter til dette punkt på dagsordenen inkl. spørgsmål og svar.

Økonomi

Indre By Lokaludvalg har afsat 680.000 kr. til det lokale miljøarbejde i 2024, mens Christianshavns
Lokaludvalg har afsat 150.000 kr. Kommunen har afsat 822.804 kr. Støtten fra Christianshavns
Lokaludvalg og kommunen overføres til Miljøpunktet medio januar 2024.

Videre proces

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn orienterer om det lokale miljøarbejde i lokaludvalgets møder
den 13. juni, 12. september og 12. december 2024.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en status fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn på det lokale miljøarbejde
til efterretning.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget skriver til Teknik- og
Miljøudvalget om behovet for sorteringspunkter, som beboere på matrikler med ingen eller
begrænset plads til til affaldssortering kan bruge.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Lean Milo om, at lokaludvalget foreslår Teknik- og
Miljøudvalget at undersøge, om mandskabsbygningen på Gammelvagt kan bruges til
nærgenbrugsstation.

4. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Lean Milo om, at lokaludvalget skriver til Teknik- og
Miljøudvalget om det problematiske i, at frekvensen for tømning af husholdningsaffald i Indre By
sættes ned nu, hvor opstillingen af sorteringspunkter.er forsinket.

5. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget beder Teknik- og
Miljøforvaltningen om et møde om affaldssituationen i Indre By.

6. Lokaludvalget bemyndigede sekretariatet til at udbetale støtte til Miljøpunktet i 2024 jf. afsnittet
"Problemstilling" ovenfor.

Bilag
1. Årsplan for det lokale miljøarbejde inkl. status
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  Henvendelse fra Nørrebro Lokaludvalg om biodiversitet i Søerne (2023-0466647)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, om det vil samarbejde med Nørrebro Lokaludvalg og Østerbro
Lokaludvalg samt Miljøpunkterne i Indre By, på Nørrebro og Østerbro om en fælles henvendelse til
Teknik- og Miljøforvaltningen vedrørende ønske om øget biodiversitet i Søerne.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal samarbejde med Nørrebro Lokaludvalg og
Østerbro Lokaludvalg samt Miljøpunkterne i Indre By, på Nørrebro og Østerbro om en fælles
henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen vedrørende ønske om øget biodiversitet i Søerne.

 

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg har den 29. november 2023 modtaget invitation fra Nørrebro Lokaludvalg med
at rette en fælles henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen med forslag om forskellige indsatser,
der har til hensigt at øge biodiversiteten i Søerne (bilag 1).

Nørrebro Lokaludvalg har behandlet muligheden for at øge biodiversiteten i Søerne som opfølgning
på et møde afholdt af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, Miljøpunkt Nørrebro og Miljøpunkt
Østerbro i samarbejde med Dansk Naturfredningsforening og Dansk Ornitologisk Forening. 

Nørrebro Lokaludvalgs sagsbehandling kan ses i referat af lokaludvalgets møde den 21. november
2023, punkt 4:
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/N%C3%B8rrebro%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-21112023/re

I brevet fra Nørrebro Lokaludvalg foreslås tre indsatser, der skal øge biodiversiteten i Søerne:

1. Øget beplantning langs dele af søernes brinker og også gerne faste eller flydende planteøer,
dog med respekt for de fredede brinker

2. Øget vandtilførsel til Søerne og øget vandkvalitet i Søerne. Nørrebro Lokaludvalg foreslår, at
dette blandt andet kan ske gennem tilførsel af renset regnvand og grundvand i forlængelse af
åbning af dele af Lygten Å og Ladegårdsåen, eventuelt fra Grøndals Å

3. Udskiftning af de åbne skraldespande ved Søerne med lukkede skraldespande lig dem, som er
etableret på Assistens Kirkegård. Nørrebro Lokaludvalg mener, at lukkede skraldespande på
sigt vil være med til at give renere vand, da lågene forhindrer fugle og vind i at bringe affald fra
skraldespandene til Søerne.
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Løsning

Det foreslås, at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det vil samarbejde med Nørrebro Lokaludvalg og
andre om en henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen om initiativer, der fremmer biodiversiteten i
og ved Søerne. 

Som en del af beslutningsprocessen kan lokaludvalget drøfte, hvorvidt de finder de af Nørrebro
Lokaludvalg forslåede indsatser dækkende og hensigtsmæssige i forhold til formålet om at øge
biodiversiteten i Søerne.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Forperson Bent Lohmann orienterer Nørrebro Lokaludvalg om Indre By Lokaludvalgs beslutning.

Beslutning

Til mødet forelå svar fra Østerbro Lokaludvalg. Se bilagsoversigten.

 

1. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Nørrebro Lokaludvalg og Østerbro Lokaludvalg
samt Miljøpunkterne i Indre By, på Nørrebro og Østerbro om en fælles henvendelse til Teknik-
og Miljøforvaltningen vedrørende ønske om øget biodiversitet i Søerne.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om at invitere  Nørrebro Lokaludvalg og
Østerbro Lokaludvalg samt Miljøpunkterne i Indre By, på Nørrebro og Østerbro  til møde om
den fælles henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen vedrørende ønske om øget
biodiversitet i Søerne.

 

Bilag
1. Henvendelse fra Nørrebro Lokaludvalg om Søerne
2. Nyt bilag: Svar fra Østerbro Lokaludvalg
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Evaluering af CO2-udslip i forbindelse med godkendelsesproceduren ved større
byggesager og lokalplaner (2023-0471199)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, om det skal sende et forslag til Teknik- og Miljøudvalget om, at
der skal foretages en evaluering af CO2-udslip i forbindelse med godkendelsesproceduren ved større
byggesager og lokalplaner.

Indstilling

Indstilling om,

at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal bemyndige forperson Bent Lohmann til at
sende et forslag til Teknik- og Miljøudvalget om, at der skal foretages en evaluering af CO2-udslip
i forbindelse med godkendelsesproceduren ved større byggesager og lokalplaner.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Kjeld A. Larsen:

"Evaluering af CO2-udslip i forbindelse med godkendelsesproceduren ved større byggesager og
lokalplaner:

Kommunen skal fremsætte krav til bygherre om informationer, som kan belyse CO2-udslip i
forbindelse med både anlægs- og driftsprocessen.

Man kan selvfølgelig ikke forlange, at bygherre har den nødvendige indsigt/viden til at komme med
tal for CO2-udslippet, men bygherren kan indlevere informationer og tal for en række processer og
anvendte materialer i forbindelse med projektets anlæg og drift, som forvaltningen skal forholde sig til
og oplyse politikerne om. Med henblik på at løse opgaven skal forvaltningen udforme et katalog over
de nødvendige informationer/tal, som bygherren skal indberette om i godkendelsesprocessen, og så
må forvaltningen foretage den nødvendige beregning.

I kataloget kan eksempelvis indgå oplysninger om følgende: anvendte materialer, anvendelse af de
anvendte arbejdsmaskiners brug af diesel og anden miljøbelastning, bortkørte mængder af jord og
affald, transportarbejdet ved bortkørsler, inklusive transportvejen, længden af transportvejen, hvem
der modtager affaldet, hvad affaldet anvendes til, og andet som forvaltningen kan finde på.

Alt i alt vil sådanne informationer kunne anvendes i kommende kommune- og klimaplaner, så vi får et
mere nøjagtigt billede af kommunens klimafodaftryk."

Løsning
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Det foreslås, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om lokaludvalget skal gå videre med forslaget til
Teknik- og Miljøudvalget.

Forpersonskabet bemærker, at forslaget retter sig mod hele byen og at det ikke har en Indre
By-vinkel. Derudover står det ikke klart, hvordan informationen om klimaaftrykket aktivt skal
anvendes.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Kjeld A. Larsen om at bemyndige Bent Lohmann til at
sende et forslag til Teknik- og Miljøudvalget om, at der skal foretages en beregning af
CO2-udslip i forbindelse med godkendelsesproceduren ved alle større byggesager og ved alle
lokalplaner. Dette gælder for såvel byggeriets anlægsdel som byggeriets driftsdel; driftsdelen
med fx. en 30 årig tidshorisont. 

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget bemyndiger ham til
at spørge Teknik- og Miljøforvaltningen om en status på sortering og genanvendelse af
byggeaffald fra byggepladser i kommunen.
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Cykelparkering ved butikker og caféer (2023-0472776)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget om cykelparkering på fortov
ved butikker, caféer og andre erhverv.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget om cykelparkering på
fortov ved butikker, caféer og andre erhverv, der ses i løsningsafsnittet.

Problemstilling

Medlemsforslag

Medlemsforslag fra Sally Mountfield:

"Cykelparkering ved butikker/caféer. Lokaludvalget skal følge op på vores Bydelsplan om, at steder
med mange kunder også skal have plads til cykler og ikke kun til møbler, varer osv.. I dag overlader
de opgaven med cykelparkering til kommunen og  beboerne."

Uddybning

I gamle dage så man cykelstativer alle steder. Ofte med butikkens logo på. Det gør man ikke mere. I
stedet er hele facaden fuldt ud dækket af møbler eller vareudstillinger. Derved bliver det op til
nabohusene eller de kommunale cykelstativer at håndtere cykelparkeringen. Ud over at dette giver
kaos på fortovene, gør det også at boligejere, der bor nær disse steder, skal reparere facaden oftere.

Lokaludvalget skal støtte de små butikker, der gør kvarteret spændende. Derfor skal disse butikker
undtages kravet. Det samme skal cafeer med en lille facade. Det er større steder med mange kunder
og meget plads, der skal sørge for cykelparkering til egne kunder.

Ved at foreslå dette krav kan vi også gå imod den tendens, der har været med at boligejere kræver
husleje både for lokalet og det "gratis" område foran stedet. Dette har forårsaget højere huslejer og
presset de små butikker ud. Ved at signalere at man ikke blot kan give byrummet foran et lejemål til
lejer, kan vi måske få lavere huslejer og et mere varieret erhvervsliv."

Bydelsplanen

Medlemsforslaget relaterer sig til følgende passus i Indre By Bydelsplan (side 23):
"Lokaludvalget mener, at erhverv med facader af en vis størrelse skal facilitere cykelparkering til

Side 11



deres kunder. Derudover mener lokaludvalget, at der – hvor de mangler – skal oprettes
cykelparkeringspladser på arealer, hvor der nedlægges bilparkeringspladser."

Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen

Lokaludvalget får Teknik- og Miljøforvaltningens projektforslag vedr. udmøntning af Byrums- og
Trafikplanen i høring. Planen er, at lokaludvalget skal drøfte projektforslaget i mødet den 14.
december 2023 og beslutte sit høringssvar i mødet den 11. januar 2024. Forslaget foreligger endnu
ikke, men placering af cykelstativer i Middelalderbyen indgår som et væsentligt element i forslaget.

Takster

I budgetaftalen for budget 2021 blev det besluttet at forlænge afgiftsfritagelsen for mobilt gadesalg,
filmoptagelser, vareudstillinger, udeservering og stadepladser til og med budget 2024. Samtidigt blev
det besluttet også at afgiftsfritage reklameskilte i 2021-2024.

I bilaget ses "Vilkår for reklameskilte og vareudstillinger".

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:

"Med henvisning til følgende passus i Indre By Bydelsplan: "Lokaludvalget mener, at erhverv med
facader af en vis størrelse skal facilitere cykelparkering til deres kunder. Derudover mener
lokaludvalget, at der – hvor de mangler – skal oprettes cykelparkeringspladser på arealer, hvor der
nedlægges bilparkeringspladser.":

Indre By Lokaludvalg har i sit møde den 14. december 2023 drøftet, hvordan butikker, cafeer og
andre erhverv i Indre By udenfor Middelalderbyen anvender fortov. Lokaludvalget ser gerne,
at erhverv med facade af en vis længde anvender arealet foran deres facade til cykelparkering til
deres kunder fremfor til vareudstillinger, skilte o.l.

Erhverv uden cykelparkering foran deres facade lader indirekte deres naboer og kommunen om at
håndtere deres kunders cykelparkering.  Det er ikke rimeligt og er desuden en omkostning for såvel
naboerne som for kommunen.

Lokaludvalget foreslår derfor, at erhverv i Indre By udenfor Middelalderbyen med en facade af en vis
længde enten forpligtes eller motiveres til at facilitere cykelparkering til deres kunder. Motivationen
kan fx. være en ændret takststruktur for råden over offentligt vejareal til reklameskilte,
vareudstillinger, løse cykelstativer mv.

Erhverv med en forholdsvis kort facade bør undtages for kravet, da der typisk er tale om små
butikker, som bidrager til et levende og varieret byliv.

Lokaludvalget skal i 2024 afgive et høringssvar om Teknik- og Miljøforvaltningens projektforslag vedr.
udmøntning af Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen. I den forbindelse vil vi se på, hvorvidt
der også vil være behov for at forpligte eller motivere erhverv i Middelalderbyen til at facilitere
cykelparkering til deres kunder.
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Med venlig hilsen,

Bent Lohmann,
Indre By Lokaludvalg"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet sender brevet til Teknik- og Miljøudvalget.

Lokaludvalget kan beslutte, at en ændret takststruktur for råden over offentligt vejareal skal være et
ønske til budgettet for 2025.

I høringssvaret om Teknik- og Miljøforvaltningens projektforslag vedr. udmøntning af Byrums- og
Trafikplanen, som lokaludvalget skal vedtage i sit møde den 11. januar 2024, kan lokaludvalget
nævne problemstillingen.

Beslutning

Udsat.

Bilag
1. Vilkår for reklameskilte og vareudstillinger, april 2019
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Distortion 2024 (2023-0466775)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 27. november 2023 om
Distortion 2024. 

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 27. november 2023
om Distortion 2024. Se bilaget og nedenfor.

Problemstilling

I følge Distortion-hjemmesiden holdes eventen i perioden den 29. maj-2. juni 2024.

Teknik- og Miljøudvalgets beslutning

Teknik- og Miljøudvalget besluttede den 27. november 2023, at give arrangøren af Distortion
(Nus/Nus ApS) principielt tilsagn om at kunne gennemføre Distortion gadefesten på Nørrebro samt
Distortion X-arrangementerne på Nørrebro og i Indre By i 2024, dog således, at forvaltningen giver
konkret arrangementstilladelse på baggrund af hoved- og detailansøgninger fra arrangøren.

Der gives bl.a. tilladelse til Distortion X-arrangementer på Rådhuspladsen og ved Øster Voldgade.
Distortion X-arrangementer er indhegnede musikzoner og vil bl.a. have et højere
sikkerhedsberedskab med "crowd safety" og vagtkontrol ved indgangspartiet. Billetsalget vil sikre, at
der ikke sælges flere billetter end den maksimale kapacitet i den enkelte musikzone.

Derudover forventer forvaltningen, at Distortion vil afholde aktiviteter på Refshaleøen Øst og Vest
fredag den 31. maj til søndag den 2. juni 2024, men der er forvaltningen ikke grundejer. Områderne
er dog omfattet af byggesagsbehandling ved arrangementer og miljøregulering ved bl.a. ’Forskrift for
udendørs musikarrangementer’.

I forbindelse med beslutningen den 27. november 2023 i Teknik- og Miljøudvalget var der følgende
protokolbemærkninger:

Socialdemokratiet og Det Konservative Folkeparti afgav følgende protokolbemærkning:

”Forvaltningen skriver i sin sagsfremstilling og vurdering, at 'de kulturelle og oplevelsesmæssige
værdier, som Distortion 2024 bidrager med, konkret må tillægges mere vægt end de nabo-, miljø- og
støjgener samt renholdelsesproblematikker, arrangementet afstedkommer'. Denne vurdering er vi
ikke enige i - der må og skal tages et større hensyn til byens beboere end hvad sagen og denne
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vurdering lægger op til. Vi støtter, at der gives en ét årlig tilladelse til afholdelse af begivenheden,
men ser gerne, at der kommer et større fokus på de gener den medfører, og at rotationen mellem
bydele bredes mere ud - herunder også at flere dele af festen flyttes væk fra de tætte
beboelsesområder.”

Det Konservative Folkeparti afgav følgende protokolbemærkning:

”Det Konservative Folkeparti ønsker fremadrettet, at Distortion placeres så det gener byens borger
mindst muligt, dette betyder, at arrangementet i så vidt muligt omfang skal placeres, så det ikke
foregår foran folks soveværelsesvindue. Endvidere er det væsentligt, at arrangørerne sikrer
indsamling af skrald, renhold og efterfølgende oprydning.”

Socialistisk Folkeparti og Socialdemokratiet afgav følgende protokolbemærkning:

”Parterne ønsker at få tilsagnet til behandling tidligere næste år, og forventer at se Distortion placeret
i en anden bydel end Nørrebro og Vesterbro.”

Langebrogade
Af bilaget til indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget fremgår det, at der søges om tilladelse til
Distortion-aktiviteter på Langebrogade ved Langebro. NusNus Aps har til Teknik- og
Miljøforvaltningen oplyst, at aktiviteter ved Langebro ikke er aktuelt i 2024. Derfor har Teknik- og
Miljøforvaltningen ikke taget stilling hertil i indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget.

Løsning

Indre By Lokaludvalg drøfter Teknik- og Miljøudvalgets beslutning. 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen vil sagsbehandle ansøgningerne fra arrangøren og herefter udarbejde
vilkårene for hoved- og detailtilladelserne til arrangementet indenfor de rammer, der er skitseret i
indstillingen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 27. november 2023 om
Distortion 2024. Der var følgende bemærkninger fra lokaludvalgets medlemmer i drøftelsen:

• Distortions rotationsprincip bør omfatte Indre By.
• Øster Voldgade, hvor der planlægges Distortion-aktiviteter, er en hovedfærdselsåre.
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• Møderne med forvaltningen og med NusNus ApS, som står bag Distortion, er værdiløse. Der er
behov for at  tage fat i rammerne for Distortionaktiviteterne.

• Distortion bruger og slider på Indre By. NusNus ApS bør give noget tilbage til Indre By.
• Teknik- og Miljøforvaltningen har givet udtryk for, at en aktivitet som Distortion har forret i

forhold til beboernes ønsker. Men hvad bidrager Distortion konkret med? Hvorfor skal Distortion
have kulturstøtte?

• Teknik- og Miljøforvaltningen bør udføre eventanalyser som man gør i London, hvor både
fordele og ulemper ved de forskellige events belyses. Fx. betød Tour de France-starten, at der
var mindre omsætning i butikkerne i en del af Strøget end normalt, men det forhold er ikke
kendt.

• Events vil ikke blive placeret udenfor Indre By og brokvartererne. Arrangørerne skal bruge det
centrale København som kulisse.

• Lokaludvalget bør spørge Indre By Borgerpanel, om folk er holdt op med at klage over gener fra
events som Distortion og om de vælger at tage væk fra deres bolig, mens eventen står på.

• Events bruger fortsat dieselgeneratorer.
• Der er behov for et dialogmøde med forvaltningen.
• Det fremgår af forvaltningens tilladelser til events, at arrangørerne skal informere berørte

beboere. Lokaludvalget bør oplyse forvaltningen om arrangørernes mangelfulde information.
• Det, der foregår, er ikke rimeligt, men det er ikke det samme som at lokaludvalget mener, at

Distortion skal nedlægges.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jens Erik Frandsen om at bemyndige Bent Lohmann til at
skrive til Teknik- og Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget om forhold vedr. events og herunder
vedr. Distortion jf. bemærkningerne ovenfor.

 

Bilag
1. Indstilling og Teknik- og Miljøudvalgets beslutning: Tilsagn til afholdelse af Distortion 2024,
Nørrebro og Indre By
2. Distortion 2024 Hovedansøgning
3. Evaluering Distortion 2023
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Input til seminar for lokaludvalget (2023-0471212)

Indre By Lokaludvalg skal kommer med input til et seminar for lokaludvalget.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg kommer med input til et seminar for lokaludvalget
2. at indre By Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at planlægge og gennemføre

seminaret. Det kan ske i samarbejde med sekretariatet.
3. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om borgere må deltage i seminaret jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

I mødet den 12. oktober 2023 blev der udtrykt ønske om et seminar for lokaludvalget om rammerne
for lokaludvalgets virke og om, hvad lokaludvalget vil. Det blev besluttet, at der skulle udarbejdes et
udkast til program for seminaret.

I mødet den 9. november 2023 besluttede lokaludvalget at afsætte en halv time af
lokaludvalgsmødet den 14. december 2023 til at drøfte indholdet i seminaret. Der var følgende
bemærkninger fra lokaludvalgets medlemmer i drøftelsen om forslaget om et seminar:

• Lokaludvalget skal være borgernes talerør ind i kommunen.
• Lokaludvalget bliver kørt over.
• Seminaret skal føre til, at der bliver mindre fnidder i lokaludvalget.
• Lokaludvalget kan invitere en forvaltning og et medlem af Borgerrepræsentation til at fortælle,

hvordan de bruger lokaludvalget.
• Lokaludvalget skal ikke invitere borgere til at deltage i seminaret.

I sit møde den 29. november 2023 drøftede Byudviklingsgruppen seminaret. I bilaget ses uddrag af
referatet af mødet.

Løsning

Lokaludvalgets medlemmer kommer med input til et seminar for lokaludvalget.

Der afsættes op til 30 minutter af lokaludvalgsmødet til dette punkt på dagsordenen.
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Åbent eller lukket seminar

Lokaludvalget kan vælge at holde seminaret som et åbent seminar, hvor beboere i Indre By inviteres
til at deltage. Dette kan give et friskt, nyt perspektiv på lokaludvalgets arbejde. Borgere, som ønsker
at deltage, vil skulle tilmelde sig.

Økonomi

Hvis borgere ikke må deltage i seminaret, betales seminaret af sekretariatets budget.

Hvis borgere må deltage i seminaret, betales det af lokaludvalgets pulje. I givet fald foreslås det, at
lokaludvalget afsætter en ramme på 30.000 kr. til seminaret.

Der vil være udgifter til lokaleleje, forplejning og eventuelle oplægsholdere.

Videre proces

Der stiles mod at holde seminaret en lørdag i foråret 2024.

Hvis borgere må deltage i seminaret, annonceres muligheden herfor på lokaludvalgets hjemmeside,
Facebookside og Instagramside samt i lokaludvalgets nyhedsbrev.

Beslutning

1. Der var følgende input til et seminar for lokaludvalget fra lokaludvalgets medlemmer:
• Der bør udarbejdes kommissorier for lokaludvalgets faste arbejdsgrupper.
• Der bør udarbejdes retningslinjer for lokaludvalgsmedlemmernes adfærd internt og

eksternt. Lokaludvalget skal kunne tackle modsætninger på en ordentlig måde.
• Lokaludvalget skal drøfte, hvordan det skal anvende bydelsplanen. Der bør være en

strategi for det.
• Byudviklingsgruppens input skal tages i betragtning ved planlægningen af seminaret.
• Lokaludvalgets medlemmer bør komme bedre forberedt til lokaludvalgsmøderne.
• Lokaludvalget bør udfordre "Plejer" og stille spørgsmål ved, hvorfor man gør som man

gør.
• Lokaludvalget skal ikke være konfliktsky.

 
2. Lokaludvalget udpegede Jep Loft, Lean Milo, Sally Mountfield, Peder Kjøgx, Marietta Bonnet,

Anton Skovle, Jens Erik Frandsen og Bent Lohmann til at planlægge og gennemføre
seminaret. 

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at seminaret er internt for
lokaludvalgets medlemmer og suppleanter. 

Bilag
1. Byudviklingsgruppen om seminar
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Workshop om julemarkeder (2023-0471206)

Indre By Lokaludvalg skal udpege op til to lokaludvalgsmedlemmer til at repræsentere sig på en
workshop om julemarkeder i København. 

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger op til to lokaludvalgsmedlemmer til at repræsentere sig på en
workshop om julemarkeder i København. 

Problemstilling

Teknik- og miljøborgmester Line Barfod, kultur- og fritidsborgmester Mia Nyegaard og
beskæftigelses- og integrationsborgmester Jens-Kristian Lütken har med mail den 30. november
2023 inviteret bl.a. Indre By Lokaludvalg til workshop om julemarkeder i København. I alt er 80
aktører inviteret.

Borgmestrene skriver, at de rigtigt gerne vil i dialog med lokaludvalget og andre relevante aktører om,
hvordan man i fællesskab skaber julemarkeder der understøtter byens, borgernes og brugernes
mangfoldighed. De vil også gerne have fokus på og udvikle ideer til, hvordan man kan skabe lokale
og lokalt forankrede julemarkeder i flere bydele. 

Workshoppen finder sted den 10. januar 2024 kl. 15-17:00 i Hovedkassen på Rådhuset.

Tilmeldingsfristen er den 14. december 2023. Endeligt program og deltagerliste sendes ud til
deltagerne efter tilmeldingsfristens udløb. 

Løsning

Det foreslås, at Indre By Lokaludvalg udpeger op til to lokaludvalgsmedlemmer til at repræsentere sig
på workshoppen.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget spørger Teknik- og
Miljøforvaltningen om, hvordan julemarkederne i Indre By lever op til tilladelserne, der er givet.

2. Lokaludvalget udpegede Bent Lohmann, Michael Thorup og Marietta Bonnet til at repræsentere
sig på en workshop om julemarkeder i København. 
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Møde med repræsentanter for Helligaandskirkens menighedsråd (2023-0471179)

Indre By Lokaludvalg skal udpege deltagere til et møde med repræsentanter for Helligaandskirkens
kirkeudvalg.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at deltage i et møde
med repræsentanter for Helligaandskirkens kirkeudvalg sammen med lokaludvalgets
forpersonskab.

2. at Indre By Lokaludvalg i mødet den 8. februar 2024 drøfter resultatet af mødet med
repræsentanter for Helligaandskirkens kirkeudvalg. 

Problemstilling

I mødet den 12. oktober 2023 besluttede lokaludvalget at invitere menighedsrådet ved
Helligaandskirken til et møde. I bilaget ses indstillingen og lokaludvalgets beslutning. 
Sven Perdrup og Jep Loft tilkendegav, at de gerne deltager i mødet på vegne af lokaludvalget.

I bilaget ses også invitationen til møde samt svaret fra Helligaandskirkens administration.

Løsning

Lokaludvalgets møde med repræsentanter for Helligaandskirkens kirkeudvalg holdes den  5. februar
2024 kl. 16.30.

Det foreslås, at lokaludvalget udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at deltage i mødet sammen med
lokaludvalgets forpersonskab.

Salgsboder

I mødet den 12. oktober 2023 besluttede lokaludvalget, at Bent Lohmann skulle orientere Teknik- og
Miljøforvaltningen om lokaludvalgets invitation til Helligaandskirken om møde og herunder orientere
om lokaludvalgets holdning til salgsboderne på Strøget foran Helligaandskirken.

Det foreslås, at lokaludvalget i mødet den 8. februar 2024 drøfter resultatet af mødet med
repræsentanter for Helligaandskirkens kirkeudvalg og på den baggrund beslutter, hvad det skal
foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen bl.a. vedr. salgsboderne.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Svend Perdrup, Steen Juhl Olesen, Jep Loft, Anton Skovle, Jens Erik
Frandsen og Bent Lohmann til at deltage i et møde med repræsentanter for Helligaandskirkens
kirkeudvalg.

2. I mødet den 8. februar 2024 drøfter lokaludvalget resultatet af mødet med repræsentanter for
Helligaandskirkens kirkeudvalg. 

Bilag
1. Uddrag af referatet af lokaludvalgets møde den 12. oktober 2023
2. Invitation til møde
3. Svar fra Helligaandskirken
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  Orientering om workshop om analyse af udbygning af metronettet (2023-0468201)

Indre By Lokaludvalg skal tage en mundtlig orientering om en workshop om analyse af udbygning af
metronettet til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager en mundtlig orientering om en workshop den 28. november 2023
om analyse af udbygning af metronettet til efterretning.

Problemstilling

Den 1. november 2023 skrev Økonomiforvaltningen til lokaludvalgenes sekretariater, at forvaltningen
og Metroselskabet er begyndt på en screeningsanalyse af udbygningen af metronettet. Forvaltningen
varslede, at der vil komme en invitation til en workshop den 28. november 2023, hvor repræsentanter
for lokaludvalgene vil kunne komme med inputs til analysen.

Indre By lokaludvalg skulle mundtligt orienteres om workshoppen i lokaludvalgets møde den 9.
november 2023 under punktet "Meddelelser", men det skete ikke pga. manglende tid. I stedet
orienterede sekretariatet lokaludvalget om det skriftligt i to mails den 13. november 2023.
Sekretariatet bad om tilmeldinger til de to pladser i workshoppen, som lokaludvalget var tildelt.

Lokaludvalgsmedlemmerne Lean Milo og Kjeld A. Larsen tilmeldte sig som de første og deltog i
workshoppen.

Løsning

I lokaludvalgsmødet den 14. december 2023 orienterer Lean Milo og Kjeld A. Larsen mundtligt om,
hvad de havde lagt vægt på i samtalerne i workshoppen.

Kjeld A. Larsen henviser til hans mail den 29. november 2023 til Økonomiforvaltningen. Se bilaget.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Økonomiudvalget forelægges en indstilling om valg af de linjer, der skal belyses i
screeningsanalysen, forventeligt i 1. halvdel af 2024.

Bilag

0. Link til indstillingen "Igangsætning af screeningsanalyse af udbygning af metronettet og analyse af
mulige finansieringskilder til ny infrastruktur" og Borgerrepræsentationens beslutning den 22. juni
2023:

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-22062023/refe

Beslutning
Lokaludvalget drøftede orienteringen fra Kjeld A. Larsen og Lean Milo om workshoppen den 28.
november 2023 om analyse af udbygning af metronettet, som Økonomiforvaltningen var vært for.

Bilag
1. Infomateriale om screeningsanalyse af udbygning af metronettet
2. Mail den 29. november 2023 fra Kjeld A. Larsen til Økonomiforvaltningen
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  Møde med Teknik- og Miljøforvaltningens direktion (2023-0470064)

Indre By Lokaludvalg skal tage en orientering om status på lokaludvalgets ønske om et møde med
Teknik- og Miljøforvaltningens direktion til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager en orientering om status på lokaludvalgets ønske om et møde
med Teknik- og Miljøforvaltningens direktion til efterretning. Se løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger Bent Lohmann til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om
forløbet og herunder om, at lokaludvalget endnu ikke har fået svar på sit ønsket om et møde
med Teknik- og Miljøforvaltningens direktion.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jep Loft:
"Jeg vil gerne have mødet med TMF-ledelsen på dagsordenen. Kommunen bruger millioner på
lokaludvalgene, og så tager TMF os ikke engang alvorligt. Det er uacceptabelt. Vi bør ikke længere
forholde os passive."

Løsning

Baggrund

Siden foråret 2023 har der i Indre By Lokaludvalg været ønske om et møde med Teknik- og
Miljøforvaltningens direktion. Ønsket begrundes med, at man er uforstående overfor Teknik- og
Miljøforvaltningens ageren i en række sager.

Den 27. juni 2023 bad forperson Bent Lohmann Teknik- og Miljøforvaltningens direktion om et møde.
Den 29. juni 2023 svare direktionens sekretariat, at de vender tilbage, når forvaltningen har set på
møder med lokaludvalgene ift. at finde det rette niveau.

Under punktet "Åben spørgetid" i lokaludvalgsmødet den 14. september 2023 spurgte Jep Loft om
status på lokaludvalgets anmodning om et møde med Teknik- og Miljøforvaltningens direktion. Bent
Lohmann svarede, at lokaludvalget endnu ikke har fået svar på anmodningen.

Under punktet "Status på møderne med Teknik- og Miljøforvaltningen og med bygherren på Det Nye
Sølund" i lokaludvalgsmødet den 12. oktober 2023 oplyste Bent Lohmann, at Teknik- og
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Miljøforvaltningens direktion endnu ikke har svaret på hans anmodning på vegne af lokaludvalget om
et møde.

Den 2. november 2023 spurgte sekretariatet Teknik- og Miljøforvaltningens direktionssekretariat om,
hvornår direktionen vender tilbage.

Under punktet "Åben spørgetid" i lokaludvalgsmødet den 9. november 2023 spurgte Jep Loft om 
status på lokaludvalgets ønske om et møde med Teknik- og Miljøforvaltningens direktion. Bent
Lohmann svarede, at der er blevet rykket for et mødet.

Status

Den 23. november 2023 orienterede Teknik- og Miljøforvaltningens direktionssekretariat
lokaludvalgets sekretariat om, at forvaltningen har arbejdet på at skabe et overblik over
forvaltningens eksisterende snitflader og samarbejder med alle lokaludvalgene. Direktionen vil
invitere lokaludvalgenes forpersoner og -næstforpersoner til et møde primo 2024 om forvaltningens
samarbejde med lokaludvalgene.

I forbindelse med mødet den 4. december 2023 i Lokaludvalgsforpersonkredsen (LUFK) orienterede
Bent Lohmann et medlem af Økonomiforvaltningens direktion og chefen for Borgerrepræsentationens
sekretariat om forløbet.

Det foreslås, at lokaludvalget tager ovennævnte orientering til efterretning.

Det foreslås endvidere, at lokaludvalget bemyndiger Bent Lohmann til at skrive til Teknik- og
Miljøudvalget om forløbet og herunder om, at lokaludvalget endnu ikke har fået svar på sit ønsket om
et møde med Teknik- og Miljøforvaltningens direktion.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Bent Lohmann orienterer lokaludvalget om invitationen fra Teknik- og Miljøforvaltningens direktion til
et møde om forvaltningens samarbejde med lokaludvalgene, når han har modtaget den.

Beslutning
Til mødet forelå en rettet sagsfremstilling. Den rettede sagsfremstilling fremgår af referatet.

 

1. Lokaludvalget tog orienteringen i løsningsafsnittet om status på lokaludvalgets ønske om et møde
med Teknik- og Miljøforvaltningens direktion til efterretning.
2. Lokaludvalget bemyndigede Bent Lohmann til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om forløbet og
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herunder om, at lokaludvalget endnu ikke har fået svar på sit ønske om et møde med Teknik- og
Miljøforvaltningens direktion.
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  Status på Det Ny Sølund (2023-0468529)

Indre By Lokaludvalg skal tage status på Det Nye Sølund til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager til efterretning, at Indre By Lokaludvalgs muligheder for at påvirke
udformningen af facaden på Det Nye Sølund er udtømte.

Problemstilling

Byudviklingsgruppen

Byudviklingsgruppen drøftede Det Nye Sølund i sit møde den 29. november 2023. I bilaget ses et
uddrag af referatet af mødet.

Lokaludvalgets beslutning den 9. november 2023

Det var meningen at lokaludvalget skulle drøfte resultatet af mødet den 6. november 2023 med
KAB-Bolig i lokaludvalgsmødet den 9. november 2023. Imidlertid aflyste KAB-Bolig mødet, jf. mailen,
der ses i bilaget.

I mødet den 9. november 2023 drøftede lokaludvalget situationen. Se uddrag af referatet af
lokaludvalgsmødet i bilaget.

Sekretariatet noterede derudover følgende beslutning i lokaludvalgsmødet den 9. november 2023:

• På forslag fra Bent Lohmann bemyndigede lokaludvalget ham til at skrive til Teknik- og
Miljøudvalget om facaden på det planlagte byggeri.

• På forslag fra Kjeld A. Larsen besluttede lokaludvalget at invitere Nørrebro Lokaludvalgs
forperson til et lokaludvalgsmøde, så han kan orientere om Nørrebro Lokaludvalgs holdning
til Det Nye Sølund.

Teknik- og Miljøudvalget

Lokaludvalgets beslutning om at skrive til Teknik- og Miljøudvalget var på baggrund af, at Teknik- og
Miljøforvaltningen trak sagen "Realisering af det almene boligprojekt ”Fremtidens Sølund”, Nørrebro"
fra dagsordenen for Teknik- og Miljøudvalgets møde den 6. november 2023.
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I sit møde den 20. november 2023 anbefalede Teknik- og Miljøudvalget indstillingen i
sagen "Realisering af det almene boligprojekt ”Fremtidens Sølund”, Nørrebro" overfor
Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen.

Bent Lohmann har skrevet til Teknik- og Miljøudvalget og Sundheds- og Omsorgsudvalget, at Indre
By Lokaludvalg beder om, Borgerrepræsentationens beslutning om sagen "Realisering af det almene
boligprojekt ”Fremtidens Sølund”, Nørrebro" indeholder en passus om, at facade og tage på ”Det Nye
Sølund” skal tilpasses den øvrige husrække ud mod Søerne.

Nørrebro Lokaludvalg

Nørrebro Lokaludvalgs forperson Mogens Petersen har ikke mulighed for at deltage i Indre By
Lokaludvalgs møde den 14. december 2023.

Mogens Petersen tilkendegav den 22. november 2023 med mail til sekretariatet,

• at Nørrebro ser frem til, at Sølund-projektet bliver færdigt
• at kommunen i øjeblikket mangler plejehjemspladserne, hvilket gør det sværere at blive henvist

til plejehjem for byens borgere
• at projektet har været mange år undervejs og har haft en meget stor inddragelse af naboer og

borgere i bydelen. Projektet er ændret markant én gang undervejs i det 10 år lange forløb. 
• at Nørrebro Lokaludvalg synes, det er ærgerligt, at Indre By Lokaludvalg kommer i 11. time og

vil have projektet ændret.  Det synes lokaludvalget ikke er respektfuldt i forhold til alle de
interessenter, der har været inddraget undervejs.

Løsning

Det er forpersonskabets vurdering, at Indre By Lokaludvalgs muligheder for at påvirke udformningen
af facaden på Det Nye Sølund er udtømte. Vurderingen begrundes med,

• at den politiske proces vedr. sagen "Realisering af det almene boligprojekt ”Fremtidens Sølund”
afsluttes  med en beslutning i Borgerrepræsentationen den 14. december 2023

• at KAB-Bolig har oplyst, at bygningerne er færdigprojekteret, og byggeriet er påbegyndt
• at Indre By Lokaludvalgs ønsker ikke vækker genklang i Nørrebro Lokaludvalg. 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Bilag
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1. Link til indstilling til Borgerrepræsentationens møde den 14. december 2023 om sagen
"Realisering af det almene boligprojekt ”Fremtidens Sølund”, Nørrebro":

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-14122023/dag

 

2. Link til hjemmesiden "Det Nye Sølund":

https://detnyesoelund.dk/

 

Beslutning
Til mødet forelå en rettet sagsfremstilling. Den rettede sagsfremstilling fremgår af referatet.

1. Lokaludvalget tog til efterretning, at Indre By Lokaludvalgs muligheder for at påvirke
udformningen af facaden på Det Nye Sølund er udtømte.

2. Lokaludvalget tog til efterretning, at Bent Lohmann på vegne af lokaludvalget skriver til
KAB-Bolig om fremtidige byggerier og byrum.

Bilag
3. Mail fra KAB-Bolig
4. Byudviklingsgruppen om Det Nye Sølund
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  De juridiske rammer for lokaludvalgenes mulighed for at yde julehjælp til socialt udsatte
(2023-0471781)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte de juridiske rammer for lokaludvalgenes mulighed for at yde
julehjælp til socialt udsatte. 

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter de juridiske rammer for lokaludvalgenes mulighed for at yde
julehjælp til socialt udsatte.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Gunna Starck:

"Jeg vil gerne have en foreløbig drøftelse af Borgerrepræsentationens sekretariats “vurdering” sat på
dagsordenen.
Borgerrepræsentationens sekretariat vurderer, at Lokaludvalgene ikke må yde julehjælp.
Holder denne vurdering for en nærmere prøvelse?
Lokaludvalget drøfter konsekvenserne af “vurderingen” og mulige løsninger på de problemer og
begrænsninger denne “vurdering” måtte have i fald den skulle vise sig at holde vand."

Vurderingen, som Gunna Starck omtaler, fremgår nedenfor under "Bemærkninger".

 

Baggrund

Medlemsforslaget fra Gunna Starck relaterer sig til en mail fra Det Runde Bord v/Peter Haugelund  til
Socialudvalget, hvori han beder om støtte til "Jul på Hjul" og hvori han gør rede for, hvorfor han ikke
kan få støtte fra lokaludvalgene til "Jul på Hjul". "Jul på Hjul" er en indsats, hvor frivillige tilbereder og
udbringer julemad til socialt udsatte.

Gunna Starck spurgte med mail den 13. november 2023 Indre By Lokaludvalgs sekretariat:
"Kunne vi nå at bruge nogle af de uforbrugte puljepenge på dette? Der er et stort kontingent hjemløse
omkring Nørreport, som nok vil tilbringe aftenen/natten der eller i Arkaderne langs Regensen og
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Suhmsgade. Det er nogle af de mest sølle. De får nok ikke slæbt sig ud i Den Grå Hal. Hvad er der
med det administrationsgrundlag?"

I bilagsoversigten ses

• mailen fra Det Runde Bord til Socialudvalget
• Socialborgmesterens svar til Det Runde Bord
• Indstilling samt Vesterbro Lokaludvalgs beslutning den 15. november 2023 om en ansøgning

om støtte til "Jul på Hjul"
• Link til kommunens hjemmeside om julestøtte (Støtte til frivilligt socialt arbejde (§18)), som Det

Runde Bord omtaler i mailen til Socialudvalget.

Bemærkninger

Borgerrepræsentationens Sekretariatet gennemgik tidligere i år de sager og den praksis, der har
været i forhold til uddeling af julehjælp fra lokaludvalg. "Julehjælp” forstået på den måde, at der
vederlagsfrit uddeles en gave, af en ikke uvæsentlig økonomisk værdi, til enkeltpersoner ud fra
sociale trangskriterier.

Det er Borgerrepræsentationens Sekretariatets opfattelse, at anvendelse af puljemidler til brug for
indkøb og uddeling af julehjælp til enkeltpersoner ikke vil være foreneligt med de opgaver, som en
kommune lovligt kan udføre. Det er derfor Borgerrepræsentationens sekretariats vurdering, at en
beslutning fra lokaludvalget om at imødekomme en ansøgning fra organisationer eller at godkende
egne projekter omkring uddeling af julehjælp, jf. ovenfor, vil være i strid med
kommunalfuldmagtsreglerne.

Baggrund for vurderingen

Lokaludvalgene i Københavns Kommune har efter § 65 d, stk. 2, nr. 10, i lov om kommunernes
styrelse (lovbekendtgørelse nr. 47 af 15. januar 2019 med senere ændringer) af
Borgerrepræsentationen fået tillagt en selvstændig kompetence til at udmønte puljemidler efter
kommunalfuldmagtsreglerne. De nærmere regler herom er fastlagt i regulativet for lokaludvalg (som
senest er vedtaget af Borgerrepræsentationen den 23. marts 2023). Heraf følger det af § 2, at
lokaludvalget kan udmønte årlige puljemidler til aktiviteter, udstyr og materiel, der gavner
lokalområdet og bidrager til realisering af lokaludvalgets bydelsplaner.

Lokaludvalgene er i deres uddeling af puljemidler bl.a. begrænset af det såkaldte
almennyttekriterium. Efter almennyttekriteriet kan en kommune kun gennemføre foranstaltninger, der
kommer en bredere kreds af borgere til gode, hvorfor en kommune ikke uden lovhjemmel kan
gennemføre foranstaltninger, som udelukkende eller i det væsentligste er motiveret i varetagelsen af
individuelle interesser hos enkeltpersoner.

Støtte til enkeltpersoner er bl.a. reguleret i lov om social service. Lokaludvalgene er ikke tillagt
kompetence til at træffe afgørelse om tilbud efter denne lov.
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Borgerrepræsentationens sekretariat bemærker, at det er lokaludvalgene selv, der træffer beslutning
om anvendelsen af puljemidler. Uddeling af puljemidler skal være i overensstemmelse med
gældende lovgivning. Lokaludvalgene er i den henseende direkte undergivet det almindelige
kommunale tilsyn (Ankestyrelsen) og det vil i sidste ende være op til det kommunale tilsyn at
bedømme lovligheden af lokaludvalgenes dispositioner. Herunder tage stilling til spørgsmål om evt.
sanktionsanvendelse på baggrund af en ulovlig beslutning, herunder i form af erstatningsansvar for
medlemmerne af lokaludvalg.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget drøfter sagen. Sekretariatet noterer de eventuelle spørgsmål og
bemærkninger om sagen, som lokaludvalget måtte ønske, at Borgerrepræsentationens sekretariat
skal forholde sig til.

Økonomi

Intet.

Videre proces

I mødet den 8. februar 2024 drøfter lokaludvalget det, som Borgerrepræsentationens sekretariat
måtte melde tilbage til lokaludvalget.

Bilag

0. Link til kommunens hjemmeside om julestøtte:

https://www.kk.dk/brug-byen/kultur-og-projektstoette/stoette-til-socialt-arbejde/julestoette

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede de juridiske rammer for lokaludvalgenes mulighed for at yde julehjælp til
socialt udsatte. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen fra lokaludvalgets medlemmer:

• Lokaludvalget skal afprøve vurderingen fra Borgerrepræsentationens sekretariat.
• Lokaludvalget har givet støtte til, at en organisation kunne opsætte skabe, hvor hjemløse

kan opbevare ejendele.
• Lokaludvalget gav i 2008 støtte til, at en organisation kunne købe en bil, der blev brugt til

at køre mad ud til hjemløse.
• Lokaludvalget skal ikke give støtte til noget, som i følge en juridisk vurdering kan gøre, at

lokaludvalgsmedlemmerne hæfter personligt, hvis støtten er ulovlig.
2. Lokaludvalget tog til efterretning, at lokaludvalget i mødet den 11. januar 2024 skal tage stilling

til et forslag fra Bent Lohmann om hjælp fra lokaludvalget til socialt udsatte.
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Bilag
1. Mail fra Det Runde Bord til Socialudvalget
2. Socialborgmesterens svar til Det Runde Bord
3. Indstilling og Vesterbro Lokaludvalgs beslutning vedr. en ansøgning om støtte til "Jul på Hjul"
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  Nye retningslinjer for støtte (2023-0470842)

Indre By lokaludvalg skal beslutte nye retningslinjer for støtte til aktiviteter.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender retningslinjerne for lokaludvalgets støtte til aktiviteter, der
ses i bilaget.

 

Problemstilling

De gældende retningslinjer for støtte til aktiviteter blev senest opdateret i januar 2021.
Lokaludvalgene fik et nyt kommissorium og et nyt regulativ den 4. november 2021. Se bilaget.

Lokaludvalgets vurdering af, hvad der er støtteværdigt, har udviklet sig i forhold til de gældende
retningslinjer for støtte.

Løsning

I bilaget ses en oversigt over forskellen mellem de nye retningslinjer, der foreslås, og de gældende
retningslinjer.

Det foreslås, at lokaludvalget godkender retningslinjerne for lokaludvalgets støtte til aktiviteter, der
ses i bilaget.

Økonomi

I 2024 har lokaludvalget afsat en pulje til puljeansøgninger på 340.000 kr. Det svarer til cirka 21,5  %
af lokaludvalgets 2024-pulje.

 

Videre proces

De nye retningslinjer offentliggøres hurtigst muligt og tages første gang i anvendelse med
puljeansøgningerne, som lokaludvalget behandler i lokaludvalgsmødet den 14. marts 2024.
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Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte retningslinjerne for lokaludvalgets støtte til aktiviteter, der ses i
bilaget.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck, om at retningslinjerne evalueres i
lokaludvalgets møde den 13. juni 2024.

Bilag
1. Udkast til nye retningslinjer for støtte
2. Forskel på gældende retningslinjer og forslaget til nye retningslinjer
3. Gældende retningslinjer
4. Regulativ for lokaludvalg i Københavns Kommune af den 23. marts 2023 (ikke på papir)
5. Kommissorium for lokaludvalg i Københavns Kommune af den 15. december 2022 (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2023-0474639)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Problemstilling

Faste arbejdsgrupper

• Byudviklingsgruppen
• Bylivsgruppen
• Puljegruppen

Andre arbejdsgrupper

• Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
• Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
• Arbejdsgruppe om udvikling af Kulturhuset Indre By
• Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
• Arbejdsgruppe om kvarterplaner for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret
• Implementeringsgruppen.

Kontaktgrupper

• Kultur
• Idræt, sundhed og ældre
• Turisme
• Erhverv
• Socialområdet
• Børn og unge
• Integration

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

• Middelalderbyen
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• Metropolzonen
• Nansensgade-kvarteret
• Øster Farimagsgade-kvarteret
• Østerport
• Frederiksstaden og Nyboder
• Gammelholm og Nyhavn

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• By & Havns følgegruppe vedr. Lynetteholm
• By & Havns forum for lokaludvalg
• Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. Masterplan Åboulevard
• Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. mindre trafik i Middelalderbyen
• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
• Miljøpunkt Indre By & Christianshavns referencegruppe vedr. affaldssortering
• Kultur- og Fritidsforvaltningens følgegruppe vedr. vandkulturhus på Papirøen
• Kultur- og Fritidsforvaltningens følgegruppe vedr. Kulturhuset Indre By
• Godsnetværket under Teknik- og Miljøforvaltningen
• Følgegruppen vedr. Refshaleøen

 

Samarbejder

• Stormflodssikringsgruppen i samarbejde med Christianshavns Lokaludvalg

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Byudviklingsgruppen

Sally Mountfield orienterede kort om det seneste møde i Byudviklingsgruppen. Hun oplyste, at næste
møde holdes den 24. januar 2024. 

Åbent Rådhus
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Lise Brink Andersen orientrede om Åbent Rådhus-arrangementet den 12. november 2023.

Stormflodssikring

Kjeld A. Larsen bad om, at samarbejdet mellem Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg om stormflodssikring bliver placeret under overskriften "Lokaludvalgets repræsentation i
andre fora".

Mads Aarup oplyste, at han deltager i næste møde med repræsentanterne fra Christianshavns
Lokaludvalg om stormflodssikring.
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Ønsker til kommunens budget for 2025 (2023-0468530)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte ønsker til kommunens budget 2025.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender ønskerne til kommunens budget for 2025, der fremgår af
løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at hvert budgetønske sendes til Borgerrepræsentationen
og relevante forvaltninger i form af en one-pager. Se et eksempel i bilaget.

Problemstilling

Den politiske proces vedr. kommunens Budget 2025 starter i januar 2024 med budgetseminarer i
udvalgene på Rådhuset.

I mødet den 9. november 2023 drøftede lokaludvalget ønsker til budgettet for 2025 og til
overførselssagen 2023-2024. Se uddrag af mødereferatet af mødet i bilaget.

I bilaget ses også svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen på lokaludvalgets spørgsmål i mødet den 9.
november 2023 om kommunale parkeringsanlæg og om private parkeringspladser i gårde mv. På
lokaludvalgets spørgsmål om status på ønsket om flere penge til det lokale miljøarbejde har
Økonomiforvaltningen svaret, at der til forhandlingerne om budgettet for 2024 blev udarbejdet et
budgetnotat med forskellige løsningsmodeller, men det blev ikke løftet i budgetforhandlingerne.

Denne sag angår ønsker til Budget 2025. Ønsker til Overførselssagen 2023-2024 behandles på et
andet dagsordenspunkt for dette lokaludvalgsmøde.   

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget beslutter et begrænset antal ønsker til kommunens budget 2025. Et
begrænset antal ønsker giver mulighed for at gennemarbejde ønskerne og præsentere dem i form af
one-pagers.. Det kan 

• styrke synliggørelsen af Indre By Lokaludvalgs vigtigste sager for politikere, borgere og
lokaludvalget

• styrke kommunikationen overfor offentligheden om lokaludvalgets ønsker
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I one-pagerne præsenteres hvert ønske kort, der gives en begrundelse herfor og eventuel
borgerinddragelse om ønsket beskrives med henblik på at understøtte ønsket. For hvert ønske
foreslår lokaludvalget, at medlemmerne af Borgerrepræsentationen beder den relevante forvaltning
kvalificere forslaget og herunder komme med et bud på, hvad en gennemførelse af forslaget vil
koste. Se eksempel på one-pager i bilaget.

 

Forslag

Forpersonskabet foreslår, at lokaludvalget går frem med følgende ønsker til budgettet for 2025.

1. Udarbejdelse af bevarende lokalplaner i Middelalderbyen – Snarens Kvarter som første
prioritet

Indre By Lokaludvalg foreslår, at der udarbejdes bevarende lokalplaner i Middelalderbyen, med
Snarens Kvarter (Nybrogade, Rådhusstræde, Skindergade, Klosterstræde og Hyskenstræde) som
første prioritet.

I den gældende Kommuneplan fremgår det allerede, at kommunen vil arbejde med dækkende
lokalplaner i Middelalderbyen. Det bør der følges op på. Lokaludvalget ønsker, at de bevarende
lokalplaner fokuserer på at bevare bygningers facade og at lokalplanerne kan indeholde detaljering.

2. Køb af parkeringspladser i parkeringsanlæg til beboere med beboerlicens

Der bliver stadig færre gadeparkeringspladser i Indre By som følge af Københavns Kommunes
parkeringspolitik. Lokaludvalget ser det som et positivt tiltag, at gaderne friholdes for bilparkering,
men det udfordrer mange beboeres hverdag og livskvalitet, hvis ikke der etableres
erstatningsparkeringspladser. Derfor ønsker lokaludvalget, at Københavns Kommune afsætter penge
til opkøb af parkeringspladser i private parkeringsanlæg til beboere i Indre By med beboerlicens.

Lokaludvalget ønsker, 

• at kommunale parkeringspladser under Hausers Plads konverteres til beboerparkering.
• at udnyttelsen af kommunale parkeringsanlæg i Indre By optimeres til fordel for beboerne.
• at kommunen opkøber parkeringspladser i Magasins parkeringsanlæg, som beboere i

Frederiksstaden kan benytte på deres beboerlicens, nu da der er fjernet parkeringspladser i
Toldbodgade.

• at der bygges parkeringsanlæg for pendlere i udkanten af kommunen, hvorfra man kan tage tog
videre.

3. Forundersøgelse af muligheden for at genopføre Stokhusbroen

Jf. Indre By Bydelsplan ønsker lokaludvalget, at adgangen til Østre Anlæg forbedres til fordel for de
mange beboere og institutioner i Nyboder. Dette foreslår lokaludvalget sker ved, at man bygger en ny
Stokhusbro mellem Øster Voldgade og Østre Anlæg til erstatning for broen, der blev taget ned i 1984,
da Kystbanen skulle elektrificeres. Til en start foreslår lokaludvalget, at der afsættes penge til en
foriundersøgelse.
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Lokaludvalget vil i den kommende tid stå for borgerdialog om forslaget med henblik på at få
opbakning til ønsket.

4. Renovering af Kulturhuset Indre By

Indre By Lokaludvalg ønsker, at det lokale kultur- og fritidsliv i Indre By bliver styrket. Med kun ét
lokalt kulturhus målrettet borgerne i bydelen og stort set ingen idrætsfaciliteter ønsker lokaludvalget,
at man afsætter midler til at renovere Kulturhuset Indre By, sådan som Kultur- og Fritidsforvaltningen
lagde op til i forbindelse med forhandlingerne om budgettet for 2024. Derved vil man også forbedre
de få idrætsfaciliteter, som er i Indre By. Håbet er, at flere af bydelens børn og unge kan benytte
hallerne i kulturhuset til diverse idrætsaktiviteter.  

5. Midler til midlertidige byrum i Middelalderbyen ifm. Byrums- og trafikplanen for
Middelalderbyen

Følgende fremgår af aftalen om Budget 2024:
"Parterne er enige om at afsætte midler til videre implementering af Byrums- og trafikplanen for
Middelalderbyen. Der afsættes: - 4,4 mio. kr. samlet på anlæg i 2024-2025 til foranalyse og
dispositionsforslag for flagskibsprojekterne samt afdækning af muligheden for anvendelse af private
bilparkeringsanlæg til cykelparkering. Parterne er enige om, at parterne skal tage stilling til midlertidig
brug af de byrum, der opstår i takt med at gadeparkering bliver nedlagt og indtil etablering af
flagskibsprojekterne. Finansiering af de midlertidige byrum kan ske løbende i kommende
budgetforhandlinger."

Indre By Lokaludvalg foreslår derfor, at der afsættes midler til de midlertidige byrum dog sådan, at de
midlertidige byrum får beboerne i Middelalderbyen som målgruppe. Dvs. at de fx. skal indrettes
til grønne åndehuller, give plads til at det lokale hverdagsliv kan udfolde sig og i det hele taget at de
indrettes til ikke-kommercielle aktiviteter. De midlertidige byrum i Middelalderbyen skal ikke ende som
arealer, hvor nattelivet rykker hen, når barerne mm. lukker. 

6. Midler til realisering af Vesterbro Passage

I Budget 2022 afsatte Borgerrepræsentationen 4 mio. kr. til en trafikanalyse af
realiseringsmulighederne. Indre By Lokaludvalg v/forpersonskabet har deltaget i følgegruppen for
arbejdet med Vesterbro Passage. Lokaludvalget ønsker, at kommunen sætter midler af til at komme i
mål med projektet.

Lokaludvalget foreslår, at det videre arbejde med Vesterbro Passage udvides til at omfatte hele
området, der afgrænses af Hammerichsgade, H.C. Andersens Boulevard og Vesterbrogade. Dvs. at
det også vil skulle handle om Axeltorv, Jernbanegade, Hammerichgade, den sydvestlige ende af
Studiestræde samt Pumpehuset-grunden. Lokaludvalget forestiller sig, at man da vil kunne indlede
arbejdet med at genoprette det grønne bælte "Fæstningsringen" på denne strækning.   

7.Turistbus-holdepladser i Middelalderbyen

Med Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen vil turistbusparkering på Frue Plads ikke længere
være tilladt. 
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Det fremgår af Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen, at nedlagt busparkering på Frue Plads i
stedet vil blive etableret i Nørre Voldgade. Da dette projekt ikke er finansieret, ønsker lokaludvalget,
at der afsættes penge til det.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Forperson Bent Lohmann sender lokaludvalgets budgetønsker for 2025 til Borgerrepræsentationen
og relevante forvaltninger i form af one-pagers. 

 

Beslutning
Punkt 17 "Ønsker til kommunens budget for 2025" og punkt 18 "Ønsker til overførselssagen
2023-2024" blev behandlet samlet.

Til lokaludvalgsmødet forelå en rettet sagsfremstilling vedr. punkt 18 "Ønsker til overførselssagen
2023-2024". Den rettede sagsfremstilling fremgår af referatet.

 

1. Lokaludvalget godkendte ønskerne til kommunens budget for 2025, der fremgår af
løsningsafsnittet under punkt 17.

2. Lokaludvalget godkendte, at hvert budgetønske sendes til Borgerrepræsentationen og
relevante forvaltninger i form af en one-pager jf. eksemplet i bilaget.

3. Lokaludvalget godkendte ønskerne til Overførselssagen 2023-2024, der fremgår af
løsningsafsnittet under punkt 18.

4. Lokaludvalget bemyndigede forperson Bent Lohmann til at sende ønskerne til
Overførselssagen 2023-2024, der fremgår af løsningsafsnittet under punkt 18, til
Borgerrepræsentationen og relevante forvaltninger.

 

Bilag
1. Eksempel på en one-pager med et budgetønske
2. Uddrag af referatet af lokaludvalgsmødet den 9. november 2023
3. Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen om kommunale parkeringsanlæg og om private
parkeringspladser
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Ønsker til Overførselssagen 2023-2024 (2023-0471181)

Indre By Lokaludvalg beslutter ønsker til Overførselssagen 2023-2024.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter ønskerne til Overførselssagen 2023-2024, der fremgår af
løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger forperson Bent Lohmann til at sende ønskerne til
Borgerrepræsentationen og relevante forvaltninger.

Problemstilling

De politiske partier forhandler og aftaler indholdet i Overførselssagen 2023-2024 medio marts 2024.
Overførselssagen angår overførsel af kommunens mindreforbrug i ét budgetår til det kommende
budgetår. Borgerrepræsentationen kan enten tildele midlerne til den oprindelige aktivitet eller bevillige
dem til nye aktiviteter. Der kan overføres både driftsudgifter og anlægsudgifter.

I mødet den 9. november 2023 drøftede lokaludvalget ønsker til budgettet for 2025 og til
overførselssagen 2023-2024. Se uddrag af mødereferatet i bilaget.

Budget 2025 drøftes og behandles på et andet dagsordenspunkt for dette lokaludvalgsmøde.   

 

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget godkender ønskerne til Overførselssagen 2023-2024, der ses nedenfor.
Nogle af ønskerne går igen på listen over forslag til Budget 2025. Det skyldes, at forpersonskabet og
sekretariatet ikke ved, hvordan forvaltningerne og Borgerrepræsentationen udvælger ønsker til hhv.
Overførselssagen og Budget 2025

1. Midler til midlertidige byrum i Middelalderbyen ifm. Byrums- og trafikplanen for
Middelalderbyen
Følgende fremgår af aftalen om Budget 2024:
"Parterne er enige om at afsætte midler til videre implementering af Byrums- og trafikplanen for
Middelalderbyen. Der afsættes: - 4,4 mio. kr. samlet på anlæg i 2024-2025 til foranalyse og
dispositionsforslag for flagskibsprojekterne samt afdækning af muligheden for anvendelse af
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private bilparkeringsanlæg til cykelparkering. Parterne er enige om, at parterne skal tage stilling
til midlertidig brug af de byrum, der opstår i takt med at gadeparkering bliver nedlagt og indtil
etablering af flagskibsprojekterne. Finansiering af de midlertidige byrum kan ske løbende i
kommende budgetforhandlinger."

Indre By Lokaludvalg foreslår derfor, at der afsættes midler til de midlertidige byrum dog sådan,
at de midlertidige byrum får beboerne i Middelalderbyen som målgruppe. Dvs. at de fx. skal
indrettes til grønne åndehuller, give plads til at det lokale hverdagsliv kan udfolde sig og i det
hele taget at de indrettes til ikke-kommercielle aktiviteter. De midlertidige byrum i
Middelalderbyen skal ikke ende som arealer, hvor nattelivet rykker hen, når barerne mm.
lukker. 

2.
Turistbus-holdepladser i Middelalderbyen
Med Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen vil turistbusparkering på Frue Plads ikke
længere være tilladt. 
Nedlagt busparkering på Frue Plads vil i stedet blive etableret i Nørre Voldgade. Da dette
projekt ikke er finansieret, ønsker lokaludvalget, at der afsættes penge til det.
 

3. Bevaring og genetablering af gamle gadelamper i Nyboder
I 2024 foretager Teknik- og Miljøforvaltningen vejgenopretning af tre gader i Nyboder. I den
forbindelse ønsker lokaludvalget, at man genetablerer og bevarer de gamle, historiske lamper i
gaderne. Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst, at finansiering af sådanne lamper skal løftes
politisk.

     4. Ønsker med relation til børn og unges muligheder i Indre By, fx. at der mangler
 idrætsfaciliteter og at der bør være lys på legepladsen Gammelvagt til kl. 20.

     5.Flere penge til det lokale miljøarbejde
Den samlede pulje penge til sekretariatsbetjeningen af lokaludvalg afspejler, at der er 12 lokaludvalg,
men til det lokale miljøarbejde er den samlede pulje penge kun til 10 bydele. Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn arbejder i to lokaludvalgsområder.

     6. Ensretning af Kronprinsessegade mellem Sølvgade og Øster Voldgade samt en begrønning
af gaden.

     7. Ønske til kommunens driftsbudget om flere penge til håndhævelse af regler

     8. Forundersøgelse af muligheden for at genopføre Stokhusbroen

Jf. Indre By Bydelsplan ønsker lokaludvalget, at adgangen til Østre Anlæg forbedres til fordel
for de mange beboere og institutioner i Nyboder. Dette foreslår lokaludvalget sker ved, at man
opretter en ny Stokhusbro mellem Øster Voldgade og Østre Anlæg til erstatning for broen, der
blev taget ned i 1984, da Kystbanen skulle elektrificeres. Til en start foreslår lokaludvalget, at
der afsættes penge til en foranalyse. Lokaludvalget vil i den kommende tid stå for borgerdialog
om forslaget med henblik på at få opbakning til ønsket.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Forperson Bent Lohmann sender lokaludvalgets ønsker til Overførselssagen 2023-2024 til
Borgerrepræsentationen og relevante forvaltninger.

 

Beslutning
Punkt 17 "Ønsker til kommunens budget for 2025" og punkt 18 "Ønsker til overførselssagen
2023-2024" blev behandlet samlet.

Til lokaludvalgsmødet forelå en rettet sagsfremstilling vedr. punkt 18 "Ønsker til overførselssagen
2023-2024". Den rettede sagsfremstilling fremgår af referatet.

 

1. Lokaludvalget godkendte ønskerne til kommunens budget for 2025, der fremgår af
løsningsafsnittet under punkt 17.

2. Lokaludvalget godkendte, at hvert budgetønske sendes til Borgerrepræsentationen og
relevante forvaltninger i form af en one-pager jf. eksemplet i bilaget.

3. Lokaludvalget godkendte ønskerne til Overførselssagen 2023-2024, der fremgår af
løsningsafsnittet under punkt 18.

4. Lokaludvalget bemyndigede forperson Bent Lohmann til at sende ønskerne til
Overførselssagen 2023-2024, der fremgår af løsningsafsnittet under punkt 18, til
Borgerrepræsentationen og relevante forvaltninger.

Bilag
1. Uddrag af referatet af lokaludvalgets møde den 9. november 2023
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INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Ændring i årsplan 2023-2024 (2025) for det lokale miljøarbejde (2023-0470882)

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal godkende en ændring af årsplan
2023-2024 (2025) for det lokale miljøarbejde. Med ændringen vil Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn samarbejde med en gruppe amerikanske studerende om et projekt vedr. forurening
fra kanalrundfarterne.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg godkender ændringen af årsplan
2023-2024 (2025) for det lokale miljøarbejde, der ses i løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med forbehold for lokaludvalgenes godkendelse af ændring i årsplanen for det lokale miljøarbejde
har Miljøpunkt Indre By & Christianshavn indgået aftale med studerende fra Worcester Polytechnic
Institute i Massachusetts, USA, om at samarbejde om projektet "Hvordan reguleres luft- og
støjforurening fra kanalrundfart i Københavns Havn og hvad kan hindre eller fremme brug af renere
teknologi inden 2025-2030?"

Miljøpunktet har formuleret projektet på baggrund af et ønske fra Christianshavns Lokaludvalgs
forperson Asbjørn Kaasgaard. Indre By Lokaludvalgs forperson Bent Lohmann har tiltrådt ønsket.

Se projektbeskrivelsen i bilaget. I bilaget ses også den gældende årsplan 2023-2024 (2025) for det
lokale miljøarbejde.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalgene godkender, at årsplanen for det lokale miljøarbejde ændres:
Kampagnen om luftforurening, som skulle afvikles i 2024 i Prinsessegade på Christianshavn, udgår
af årsplanen og erstattes af samarbejdsprojektet "Hvordan reguleres luft- og støjforurening fra
kanalrundfart i Københavns Havn og hvad kan hindre eller fremme brug af renere teknologi inden
2025-2030?"

Økonomi

Indre By Lokaludvalg har afsat 680.000 kr. til det lokale miljøarbejde i 2024, mens Christianshavns
Lokaludvalg har afsat 150.000 kr. Kommunen har afsat 822.804 kr. 
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Videre proces

De studerende arbejder med projektet i perioden januar-primo maj 2024 og vil formentlig være i
Danmark fra medio marts 2024.

De studerende præsenterer resultaterne af projektet for lokaludvalgene skriftligt og eventuelt også
mundtligt i et lokaludvalgsmøde.

Eventuelle foreløbige resultater vil kunne indgå i lokaludvalgenes borgermøde om anvendelsen af
Inderhavnen og kanalerne, som forventes afholdt den 18. marts 2024.

Bilag

1. Årsplan for det lokale miljøarbejde inkl. status (eftersendes)

Beslutning

Lokaludvalget godkendte ændringen af årsplan 2023-2024 (2025) for det lokale miljøarbejde, der ses
i løsningsafsnittet.

Bilag
1. Årsplan for det lokale miljøarbejde inkl. status
2. Beskrivelse af studieprojektet
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INDRE BY LOKALUDVALG

20.  B-sag: Cykelparkering ved Hovedbiblioteket i Krystalgade (2023-0467985)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte et forslag vedrørende cykelparkering ved Hovedbiblioteket i
Krystalgade.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger forperson Bent Lohmann til at sende et brev til
Teknik- og Miljøforvaltningen om cykelparkering ved Hovedbiblioteket i Krystalgade.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Mads Aarup: 

"Ofte er der ikke plads til cykler og ladcykler i cykelstativerne foran Hovedbiblioteket. De få åbne
steder, som er skabt til passage fra kørebanen til cykelstativer eller fortovet er hyppigt blokeret af
cykler, hvormed det er vanskeligt at tilgå cykelstativerne.

I Byrums og trafikplanen foreslås Krystalgade (og Landemærket) omlagt til gågade. Det formodes at
der er lange udsigter til, at det vil ske eftersom Krystalgade er en del af Flagskibsprojekt F.

Derfor bør man allerede nu lave tiltag der afhjælper dette problem. Det kan gøres ved, at udvide
området for cykelparkering ved at opsætte flere cykelstativer på vejbanen (gerne med særlige
områder for parkering af ladcykler) samt ved at markere de områder, hvor cykelparkering er forbudt,
fx ved at optegne vejbanen med blå maling og symbolet "cykelparkering forbudt".

Det foreslås, at

• Indre By Lokaludvalg forelægger kommunen dette problem.
• Indre By Lokaludvalg statuerer dette som eksempel til undgåelse for den kommende udbygning

af cykelparkering, når bilparkering reduceres." 

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget følger forslaget og bemyndiger Bent Lohmann til at foreslå Teknik- og
Miljøforvaltningen, 

1. at udvide området i Krystalgade ud for Hovedbiblioteket for cykelparkering ved at opsætte flere
cykelstativer på vejbanen inkl. særlige områder for parkering af ladcykler
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2. at indføre forbud mod cykelparkering i arealer mellem cykelstativer, jf. de vedlagte fotos
3. at markere områder, hvor cykelparkering er forbudt, fx ved at optegne vejbanen med blå maling

og symbolet "cykelparkering forbudt"
4. at følge samme fremgangsmåde andre steder i Middelalderbyen, hvor der skal etableres

cykelstativer i medfør af Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen.

Økonomi

Intet

Videre proces

Bent Lohmann sender forslagene til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Forslagene indgår i høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om projektforslag til udmøntning af
Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen, som lokaludvalget skal beslutte den 11. januar 2023.

Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede forperson Bent Lohmann til at sende et brev til Teknik- og
Miljøforvaltningen om cykelparkering ved Hovedbiblioteket i Krystalgade jf. medlemsforslaget under
"Problemstilling".

Bilag
1. Fotos: Krystalgade foran Hovedbiblioteket
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INDRE BY LOKALUDVALG

21.  B-sag: Elforsyningen i Indre Bys gaderum (2023-0469894)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om elforsyningen i Indre Bys
gaderum.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger forperson Bent Lohmann til at skrive til Teknik- og
Miljøudvalget om elforsyningen i Indre Bys gaderum, jf. "Problemstilling" og "Løsning" nedenfor.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Mads Aarup:
"Der er et hvilende leveringsomfang de næste 10 år mht. elforsyningen til arealerne, hvor der før stod
bycykelstativer. Det vil sige, at el-tilslutningerne til arealerne kan retableres uden omkostninger for
kommunen.

Lokaludvalget bør derfor fastholde, at kommunen indtænker dette potentiale i bycyklernes frigjorte
arealer til for eksempel kølebokse til afhentning af madudbringning fra (flere) madudbringninger og
dermed reducere trængsel og forurening i byen eller til opladning af el(lad)cykler. Det bemærkes, at
det koster under 1 kr. i timen at oplade elcykler, så det er billigere at forære strømmen væk end at
forsøge at afregne den. En simpel strømbegrænser kan slå fra ved større effekter og forhindre
misbrug til for eksempel opladning af elbiler og - motorcykler.

Selvom lokaludvalget ikke har spurgt, kommer der med sikkerhed også et kæmpe stort hvilende
leveringsomfang efter fjernelse af 24 (!) elbilladepladser fra Clever og EOn i Dyrkøb. Her er kapacitet
til at drive mindst een Distortion, og det er et must at indtænke forsyning fra elnettet til events lige fra
torvedage over festivaler og til Coronatelte, så de sædvanlige dieselgeneratorer midt i byen kan
undgås."

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget følger forslaget og bemyndiger forperson Bent Lohmann til at skrive til
Teknik- og Miljøudvalget,

• at elforsyningen til arealer i Indre By, hvor funktionerne, som elforsyningen var tiltænkt, er
blevet eller forventes fjernet, skal bibeholdes
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• at elforsyningen i Indre Bys gaderum skal indtænkes i Teknik- og Miljøforvaltningens
administration af råden over vejareal, så elnettet kan anvendes

• til aktiviteter i gaderummet som fx. events og dermed erstatte dieselgeneratorer
• til funktioner som fx. kølebokse til madudbringning
• til opladning af elcykler og elladcykler.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Bent Lohmann skriver til Teknik- og Miljøudvalget.

Beslutning
Lokaludvalget bemyndigede forperson Bent Lohmann til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om
elforsyningen i Indre Bys gaderum, jf. "Problemstilling" og "Løsning" nedenfor.

Bilag
1. Teknik- og Miljøforvaltningens svar til lokaludvalgsmedlem Mads Aarup om elforsyning af
Bycyklens arealer
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INDRE BY LOKALUDVALG

22.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2023-pulje og 2024-pulje (2023-0474663)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på sin 2023-pulje og 2024-pulje til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på sin 2023-pulje til efterretning. Se bilaget.
2. at Indre By Lokaludvalg tager status på sin 2024-pulje til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på sin pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2023-pulje og 2024-pulje til efterretning.
Se bilaget

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2023-pulje til efterretning. 
2. Lokaludvalget tog status på sin 2024-pulje til efterretning. 

Bilag
1. Økonomioversigt 2023 og 2024
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INDRE BY LOKALUDVALG

23.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, december 2023 (2023-0469368)

Indre By Lokaludvalg skal tage håndteringen af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden
lokaludvalgsmødet den 9. november 2023 til efterretning.

Problemstilling

Borgere har henvendt sig til lokaludvalget.

Løsning

1.  Opfølgning på korrespondance om mulig procedurefejl ifm. skitseforslag til Kastelsvej

Den 6. november 2023 fulgte en borger op på en korrespondance med Teknik- og Miljøforvaltningen
angående processen for Bylivsgadeprojektet Kastelsvej. Borgeren udtrykker en oplevelse af, at
almene borgere har svært ved at deltage i forvaltningens praksis f.eks. i forbindelse med høringer.

Se svaret fra Teknik- og Miljøforvaltningen i bilaget.

2. Borger om trappebredde i Tordenskjoldsgade 19 
Med mail den 16. november 2023 bad en borger lokaludvalget om at undersøge, hvorvidt
bygningsreglementet (BR18) bliver opfyldt med hensyn til bredde af trappeløb i Tordenskjoldsgade
19. Borgeren oplyser, at det fremgår af en parts-høringstekst fra den 10. juli 2023, at den fremtidige
bredde på trappeløbet bliver 0,9 m. mens den ifølge BR18, §57 skal være mindst 1 m.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Se svaret fra Teknik- og Miljøforvaltningen i
bilaget. 

3. Borger om Miljøpunkt Indre By & Christianshavns udflugt til UFF i Køge
Med mail den 27. november 2023 udtrykte en borger ærgrelse over, at Miljøpunktet Indre By &
Christianshavn støtter en ”spekulativ og korrupt organisation som UFF / Tvind” med henvisning til
artikler om mistanke om svindel ifm. deres tøjindsamling. Borgeren henviste til Miljøpunktets
offentlige udflugt den 29. november 2023 til UFF Humana i Køge, hvor der sorteres tekstilaffald.
Borgeren opfordrer til, at arrangementet aflyses.
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Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har svaret borgeren. Se svaret i bilaget. 

4. Borger om manglende belysning ved Sct. Jørgens Sø

Med mail den 5. december 2023 spørger en borger om, hvorfor der ikke er belysning omkring Sct.
Jørgens Sø om aftenen, som der er ved de andre søer på strækningen. Ifølge borgeren skaber det
utryghed og udgør en fare for løbere, som ikke kan terrænet i mørket. I samme forbindelse spørger
borgeren, om der er planer om at skabe bedre belysning omkring søen.

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Svaret foreligger endnu ikke.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden lokaludvalgsmødet den 9.
november 2023 til efterretning.

Bilag
1. Henvendelse om opfølgning vedr. mulig procedurefejl Kastelsvej
2. Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen ang. trappe Tordenskjoldsgade 19
3. Svar fra Miljøpunkt til borger angående tur til UFF
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INDRE BY LOKALUDVALG

24.  Meddelelser

Beslutning
Møde om genbrugsstationen på Charlotte Ammundsens Plads

Bent Lohmann orienterede om et møde den 5. december 2023 mellem lokaludvalgets forpersonskab,
repræsentanter for Kultur- og Fritidsforvaltningen, repræsentanter for Teknik- og Miljøforvaltningen
og Miljøpunkt Indre By & Christianshavns leder om genbrugsstationen på Charlotte Ammundsens
Plads og.om pladsen beskaffenhed.

Huset-KBH

Bent Lohmann oplyste, at Huset-KBH lukker midlertidigt i 18 måneder fra den 1. december 2024 pga.
renovering. Han fik tilslutning til, at lokaludvalget skal arbejde for, at der findes plads andre steder i
Indre By til aktiviteterne i Huset-KBH, mens renoveringen står på. Lokaludvalget bad om en
orientering om renoveringsplanen. Sekretariatet spørger Kultur- og Fritidsforvaltningen.

Borgermøde om Inderhavnen og kanalerne

Bent Lohmann oplyste, at gruppen, som planlægger borgermødet om Inderhavnen og kanalerne,
stiler efter at holde mødet den 18. marts 2024.

Side 56



INDRE BY LOKALUDVALG

25.  Eventuelt

Beslutning
Lean Milo orienterede kort om status på tidsplanen vedr. placering af sorteringspunkter i Indre By.

Bent Lohmann ønskede glædelig jul og godt nytår.
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INDRE BY LOKALUDVALG

Om mødet i Indre By Lokaludvalg den 14. december 2023
Mødet startede kl. 16.33 og sluttede kl. 19.56.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
19. Ændring i årsplan 2023-2024 (2025) for det lokale miljøarbejde
22. Status på lokaludvalgets 2023-pulje og 2024-pulje
23. Henvendelser til lokaludvalget, december 2023
T1. Lokaludvalgets støtte til børneforestillingen ”Hvem er du?”
T2. Drøftelse af projektforslaget for implementeringen af del 1 af Byrums- og Trafikplanen for
Middelalderbyen
3. Status på det lokale miljøarbejde
4. Henvendelse fra Nørrebro Lokaludvalg om biodiversitet i Søerne
5. Evaluering af CO2-udslip i forbindelse med godkendelsesproceduren ved større byggesager og
lokalplaner
6. Cykelparkering ved butikker og caféer
7. Distortion 2024
8. Input til seminar for lokaludvalget
9. Workshop om julemarkeder
10. Møde med repræsentanter for Helligaandskirkens menighedsråd
11. Orientering om workshop om analyse af udbygning af metronettet
12. Møde med Teknik- og Miljøforvaltningens direktion
13. Status på Det Ny Sølund
14. De juridiske rammer for lokaludvalgenes mulighed for at yde julehjælp til socialt udsatte
15. Nye retningslinjer for støtte
16. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
17. Ønsker til kommunens budget for 2025
18. Ønsker til Overførselssagen 2023-2024
20. Cykelparkering ved Hovedbiblioteket i Krystalgade
21. Elforsyningen i Indre Bys gaderum
24. Meddelelser
25. Eventuelt

 

Mødedeltagere
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Jep Loft Arkitekturoprøret

Lean Milo Krusemyntehusene af 18.12.1918

Kjeld A. Larsen Rådet for Bæredygtig Trafik

Marietta Bonnet Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Michael Thorup Gammelholm Beboerforening

Michael Gatten KBH-Commerce & Culture

Lise Brink Andersen Grønnegade Kvarters Beboerforening

Mads Aarup SSBF - Strædernes og Strøgets Beboerforening

Hans-Henrik T. Ohlsen Københavns Delebiler

Henrik W. Jensen Turistførerforeningen

Kim Kirkegaard Trafikforeningen Webersgade

Bent Lohmann Nansensgade Netværk

Sally Mountfield Nørre Kvarters Beboerforening

Anton Skovle A/B Hjørnehuset

Nicolai Hækkerup Socialdemokratiet

Steen Juhl Olesen Det Radikale Venstre

Sven Perdrup Det Konservative Folkeparti

Jacob Fenger Socialistisk Folkeparti

Jens Erik Frandsen Venstre

Gunna Starck Enhedslisten

 

Fraværende med afbud

Interessegruppen Bolig, Miljø og Erhverv

Afbud fra Niels Kongshaug og Lars Wallenberg. I stedet deltog 4. suppleant Kim Kirkegaard, idet der
var afbud fra de øvrige suppleanter.

Politisk udpeget

Afbud fra Lars Vedel Jørgensen. I stedet deltog 2. suppleant Nicolai Hækkerup.

 

Fraværende i mødet

Anton Skovle ankom til mødet kl. 16.37 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Michael Thorup ankom til mødet kl. 16.38 under behandlingen af dagsordenens punkt 2.
Jep Loft ankom til mødet kl. 17.49 under behandlingen af dagsordenens punkt 7.
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Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 11. januar 2024 kl. 18.30-22.00 i Trinitatis Sognehus,
Pilestræde 67.
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